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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 26 juli 2007 
 
 
 
Aanwezig 
Voorzitter (plv.)   Wethouder Kirkels 
Secretaris    Mevr. Jongeling 
Archeologisch adviseur Dhr. Van Cauteren 
Commissieleden   Dhr. Bukkems, Dhr. Coonen, Dhr. Hendricks, Dhr. Pantus 
Toelichting    Mevr. Arts (punt 5) 
 
Afwezig (m.k.)   Dhr. Nouwen 
 
1. Opening 
De heer Kirkels vervangt, waarschijnlijk eenmalig, de reguliere voorzitter die van een 
welverdiende vakantie geniet. De heer Nouwen is afgemeld omdat zijn herstel niet zo 
spoedig verloopt als gehoopt. Piet Hermans revalideert, we verwachten hem niet op korte 
termijn terug. De commissie verzoekt beide heren een attentie te sturen. 

 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 31 mei 2007 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Naar aanleiding van het verslag komen de volgende punten nog ter sprake.  
• Bij punt 4cii informeert de heer Pantus naar de kans op planschade bij het 

bestemmingsplan Stramproy. De voorzitter legt uit dat ook het beperken van 
mogelijkheden, zelfs als deze niet worden gerealiseerd, tot planschadeclaims kan 
leiden. 

• Bij punt 6a verzoekt de commissie het achterhuis van Markt 11-13 nader te laten 
onderzoeken of er, na de voorgenomen verbouwing, op gemeentelijk niveau te 
beschermen waardes aanwezig zijn. 

• Naar aanleiding van de excursie naar villa Walburg draagt de heer Pantus de 
uitbreiding van architect Bähler voor als nominatie voor een volgende 
Architectuurprijs. 

• Bij de actielijst wordt opgemerkt dat de excursie naar Laarveld blijkbaar niet vandaag 
plaatsvindt. De commissie verzoekt dit bezoek tijdig aan te kondigen. 

 
4. Mededelingen 
a. Stand van zaken verplaatsing kazemat 
Mevrouw Jongeling meldt dat de verplaatsing nu staat ingepland voor dinsdag 21 
augustus, mits de laatste goedkeuring van B&W wordt verkregen en de bouwvergunning 
daadwerkelijk kan worden verleend. Tegenvaller is wel dat de Genie de medewerking 
heeft ingetrokken, waarschijnlijk in verband met de gerezen bezwaren. De gemeentelijke 
dienst en particulieren kunnen enkele taken overnemen. De expertise van de genie is 
echter dringend gewenst bij het bevestigen van de kazemat aan de kraan. Er zal via de 
stichting Menno van Coehoorn (Dhr. Nijssing) een dringend beroep worden gedaan deze 
expertise alsnog ter beschikking te stellen. 
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De commissie hecht er aan een goede regeling te treffen met de nieuwe eigenaar 
omtrent gebruik en toegankelijkheid. Hiervoor zijn meer mogelijkheden, waarbij of de 
gemeente eigenaar blijft en de kazemat in gebruik wordt gegeven aan de heer De Groot 
of de eigendom wordt overgedragen en de gemeente recht van toegang heeft. De 
voorzitter stelt voor hiervoor de meest duurzame oplossing te laten onderzoeken. 
b. Stand van zaken stads- en dorpsgezichten 
Mevrouw Jongeling meldt dat juist voor haar vakantie het conceptvoorstel het licht heeft 
gezien. Het voorstel komt overeen met hetgeen al eerder informatief in de commissie is 
besproken. Het concept is verspreid voor een eerste ambtelijke toetsing. Zodra de 
reacties zijn verwerkt wordt het aangepaste concept verzonden aan de leden van de 
commissie. 
c. Publicatie Lichtenberg in Nieuwsbrief  
In de nieuwsbrief van de RACM van juli 2007 staat een artikel over de Lichtenberg van de 
hand van mevrouw Jongeling. De nieuwsbrief wordt ter vergadering uitgereikt.  
De heer Pantus complimenteert de gemeente hiermee, maar merkt op dat de gebruikte 
foto van de projectiecabine geen goed beeld geeft van de kwaliteiten van het totale 
ontwerp. Mevrouw Jongeling zegt toe dat hiermee rekening zal worden gehouden bij de 
komende publicaties. 
d. Open Monumentendagen 2007 
De Open monumentendagen 2007 worden gehouden op zaterdag 8 en zondag 9 
september. Vanwege het thema `Monumenten van de 20e eeuw´ wordt gefocust op 
panden van Weegels en tijdgenoten. Op maandag 3 september is er ´s avonds een 
symposium over herbestemming van jonge monumenten in de Fatimakerk en het 
buurthuis. Vrijdag 7 september wordt om 15 u de tentoonstelling over Weegels in de 
Tiendschuur geopend. Verder zal de St. Josephskerk open zijn, worden stadswandelingen 
gehouden, is er een toepasselijke fietstocht, een rondleiding in de Fatimakerk door John 
van Cauteren, een expositie over de prijsvraag voor de torenbekroning van de St. 
Martinuskerk uit de jaren ´60 en worden de dagen - en de Tour de Carillon 2007 door 
Limburg - afgesloten met een uniek concert van beiaard en fanfare. Alles wordt vervat in 
een programmaboekje dat in elk geval een professioneel vormgegeven en gedrukt 
omslag zal krijgen. De leden krijgen de uitnodiging en het programma toegezonden. 
e. Instellen platform stedenbouw: confronteren, contrasteren, harmoniëren en 

historiseren 
De voorzitter licht zijn initiatief om dit platform in te stellen toe. Een brede discussie is 
nodig over veranderingen in onze gebouwde omgeving. Er dienen keuzes te worden 
gemaakt tussen de vier genoemde werkwijzen. Doel is vooral een betere bewustwording 
van stedenbouwkundige ontwikkelingen en het recht doen aan cultuurhistorische 
waardes. De voorzitter kondigt aan dat een formele oproep om deel te nemen aan dit 
platform zal volgen.  
De heer Pantus wijst op het mogelijke conflict met de rol van de commissie 
Cultuurhistorie; het is niet goed als te vaak dezelfde mensen een stempel drukken, maar 
deelname aan de discussie kan zinvol zijn. 
f. B&W besluiten 
i) Verslag commissie Cultuurhistorie 31 mei 2007 
Dit verslag is in verband met de vakantieperiode nog niet aan B&W voorgelegd. 
Raadsbesluiten 
ii) Standpunt Raad t.a.v. niet handhaven Boostenvleugel 
De raad is gevraagd haar wensen en bedenkingen te uiten ten aanzien van het al dan 
niet handhaven van de Boostenvleugel. De gevoelens waren verdeeld, maar de 
meerderheid is van mening, de lusten en lasten afwegend, dat niet kan worden 
vastgehouden aan handhaving van de Boostenvleugel. De focus moet gericht zijn op 
handhaving en herbestemming van gymzalen en Lichtenberg. De commissie betreurt dat 
de Boostenvleugel niet gehandhaafd kan blijven. 
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g. Archeologie 
John van Cauteren heeft de afgelopen tijd prioriteit gegeven aan de werkzaamheden 
rondom Weegels. Wel heeft het gesprek met Fokko Kortlang plaatsgevonden. Die heeft 
enkele rapporten meegenomen ter bestudering. Voorts zijn de werkzaamheden 
Kampershoek definitief gegund aan ACVU. Voor de archeologische waardekaart heeft 
Raap een offerte uitgebracht. Deze kaart wordt door de provincie gesubsidieerd. Het 
voornemen is deze kaart te maken in samenwerking met Nederweert. 
Het archeologische rapport over de Geuzendijk is door de provincie geaccordeerd; het 
archeologische vooronderzoek voor de Stationsstraat echter niet. 
 
5. Ingekomen stukken (om advies) 
a. Voorontwerp bestemmingsplan Weert Noord, Graswinkel en 1e partiële herziening 

bedrijventerreinen Oost en West. 
Mevrouw Arts licht het voorontwerp toe aan de hand van kaartmateriaal. Het betreft een 
eerste versie met kaarten schaal 1:2000. Voornemen is om bij de volgende versie meer 
duidelijke kaarten, schaal 1:1000, toe te passen. Het voorliggende plan is onderdeel van 
de actualisatie van bestemmingsplannen. Bestemmingsplannen moeten in principe elke 
10 jaar worden herzien. Hier worden 20 kleinere plannen samengevoegd. Het plan bevat 
2 ontwikkelingslocaties en is voornamelijk een beheersplan.  
De commissie merkt op dat alle kazematten op de juiste locaties in het plan moeten 
worden opgenomen, en wel als rijksmonumenten. 
Ten aanzien van archeologie moet gezegd worden dat Molenakker feitelijk een grote 
archeologische vindplaats is. Vooral de sportvelden van Laar zijn nog potentiële gebieden. 
Bij Vrakker West dient het zicht op karakteristieke panden en het doorzicht behouden te 
blijven. De commissie wacht het aangekondigde beleid voor stadsrandzones hiervoor af. 
De heer Pantus geeft zijn aantekeningen met betrekking tot taal- en spelfouten door aan 
mevrouw Arts. 
Met in acht neming van de gemaakte opmerkingen stemt de commissie in met dit 
bestemmingsplan. 
 
6. Terugkoppeling uit de monumenten-welstandscommissie van 28 juni 2007 
a. Stationsplein 17a 
De heer Pantus meldt dat het plan voor de interne aanpassing van de fietsenstalling is 
aangepast aan de gemaakte opmerkingen en is geaccordeerd in de monumenten-
welstandscommissie.  
b. Wijziging ontwerp Langstraat 6 
Het betreft hier een ondergeschikte wijziging in de aanbouw. Dit is akkoord bevonden in 
de monumenten-welstandscommissie. 
c. Multifunctionele accommodatie Keent 
De monumenten-welstandscommissie en de commissie Cultuurhistorie zijn voorafgaand 
aan deze vergadering ter plaatse geweest. De informatief voorgelegde plannen voor een 
nieuwe entree in de voorgevel van de voormalige jongensschool en afbraak van de 
originele aanbouw op het plein zijn niet akkoord. De cultuurhistorische en 
architectonische waardes worden te veel aangetast. De monumenten-welstands-
commissie adviseert de gevels gaaf te houden en herinrichting van het plein gelijk te 
laten lopen met de ontwikkeling van de nieuwe bestemming. 
De commissie cultuurhistorie hecht veel waarde aan dit pand, zowel vanwege de 
architectonische en cultuurhistorische waardes als vanwege de locatie aan het plein, en 
draagt het voor bij het college van B&W voor de gemeentelijke monumentenlijst. 
d. Beekstraat 55 
De monumenten-welstandscommissie heeft het aan de adviezen aangepaste plan 
goedgekeurd. 
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7. Volgende vergadering  
De volgende vergadering is volgens schema op 20 september; er zal geen gebruik 
gemaakt worden van de reservedatum 23 augustus.  
 
8. Rondvraag 
De heer Hendricks verzoekt na te gaan of het in een kanariegele kleur afwerken van de 
achtergevel van de kapelanij in Stramproy conform goedgekeurd plan is.  
Hij vraagt tevens om de in de commissie behandelde tekening van de carréboerderij aan 
de Julianastraat in verband met de afstand tussen deze boerderij en de nieuwe woningen. 
Mevrouw Jongeling maakt van de gelegenheid gebruik voor de volgende mededelingen: 
• Naast de Corneliuskerk in Swartbroek zal een tijdelijke huisvesting voor café de 

Smeed worden geplaatst. 
• Het gemeentelijke monument Oelemarkt 22 (Korten) krijgt een nieuwe functie als 

kapperszaak. Het pand is bezocht en de waardevolle elementen zijn geïnventariseerd. 
Een plan volgt. 

• Onlangs is nog een fout in de rijkslijst aan het licht gekomen: de molen te Swartbroek 
staat vermeld op Coolenstraat 14, dit moet nummer 24 zijn. Dit zal worden 
gecorrigeerd.  

 
9. Sluiting 
De voorzitter sluit om 16.50 u de vergadering en dankt de aanwezigen voor hun bijdrage. 
De commissie spreekt waardering uit voor de deskundige vervanging van de voorzitter. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van 18 oktober 2007,  
 
 
 
 
H.W.J. Coolen, voorzitter     J.M.M. Jongeling, secretaris 
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 26 juli 2007 
 
 
Vergadering Actiepunt 

 
Actie door 

15 dec 05 1. T.z.t. gemeentelijke stads- en dorpsgezichten 
opnemen in de betreffende bestemmingsplannen. 

 

PM 
OMB i.o.m. 
MBZ/Mz 

1 juni 06  2. Commissie informeren over ontwikkelingen rondom 
molens 

a. Restauratie,  
b. Overdracht. 

 

MBZ/vz 

29 juni 06 3. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan 
commissie. 

PLR Tonnie 
Passau  
 

15 sep 06 / 
19 okt 06 

4. Volgorde advisering bezien en eventueel 
procedures aanpassen. B&W-besluit 3 okt: 
meenemen in Jaarverslag monumenten 2006. 

 

MBZ/Mz 

19 okt 06 5. Adressering elementen Peel-Raamstelling 
corrigeren en verzenden aan Rijksdienst (RACM)1 

 

MBZ/Mz i.o.m. 
T. Schers en J. 
v.d. Steen 

11 jan 07 6. Panden Biest c.a. in procedure brengen voor 
plaatsing op gemeentelijke monumentenlijst c.q. 
voor het stadsgezicht, inclusief kaartje met te 
beschermen delen. 

 

MBZ/Mz 

11 jan 07 7. Beekpoort 1, 1a en 3 betrekken bij te beschermen 
stadsgezicht. 

 

MBZ/Mz 

11 jan 07 8. Archeologische attentiegebieden aanwijzen. 
 

OSCAR 

8 feb 07 9. Onkostenvergoeding commissieleden meenemen in 
evaluatie 2006. 

 

MBZ 

5 apr 07 10. Stichting Menno van Coehoorn en De Aldenborgh 
informeren over voortgang verplaatsing kazemat. 

 

MBZ/Mz i.o.m. 
OMB 

5 apr 07 11. Nagaan of borden Molenakker al zijn herplaatst. 
 

OSCAR/JvC 

31 mei 07 12. Excursie naar Laarveld aansluitend op een van de 
vergaderingen 

 

JvC 

26 juli 07 13. Achterhuis Markt 11-13 laten onderzoeken op 
mogelijke cultuurhistorische waarden 

 

MBZ/mz 

26 juli 07 14. Plaatsing vm. jongensschool Keent op 
gemeentelijke monumentenlijst 

 

MBZ/mz 

 

                                            
1 Tevens andere aanpassingen meenemen, zoals adressering St. Annamolen Keent. 


